

TALSMANDENS GRUPPE  
SPRECHERGRUPPE  
SPOKESMAN'S GROUP  
GROUPE DU PORTE-PAROLE  
GRUPPO DEL PORTAVOCE  
BUREAU VAN DE WOORDVOERDER

**INFORMATION  
INFORMATORISCHE AUFZEICHNUNG  
INFORMATION MEMO**

**NOTE D'INFORMATION  
NOTA D'INFORMAZIONE  
TER DOCUMENTIE**

Brussels, May 1979

**COSMETIC PRODUCTS: PROPOSED AMENDMENT TO THE 1976 DIRECTIVE ON THE APPROXIMATION  
OF THE LAWS OF THE MEMBER STATES (1)**

The Commission has just adopted and sent to the Council a proposal for the first amendment and updating of Directive 76/768/EEC on the approximation of the laws of the Member States relating to cosmetic products.

The object of the Directive was to lay down at Community level the rules which must be observed in respect of the composition, labelling and packaging of cosmetic products.(2)

**Proposed amendments**

The aim of the proposal which has been sent to the Council is to:

1. draw up a list of substances approved as preservatives;
2. comply with Article 5 of the 1976 Directive, which stipulates that on the expiry of a three-year period Annex 4 shall be re-examined, i.e., substances and colouring agents which are only provisionally allowed in the manufacture of cosmetic products;
3. correct certain errors which crept into the text of the 1976 Directive;
4. provide a clearer definition of some of the provisions of this Directive which had given rise to certain difficulties when the Directive was being incorporated in national legislation.

The first two items are the most important part of the proposal. They represent the first stage in the preparation of approved lists, for which the 1976 Directive provides, i.e., lists of substances which, on the basis of scientific and technical research, can be used only in the manufacture of cosmetic products.

The proposal therefore contains a draft approved list of preservatives. In a second stage, approved lists will be drawn up for anti-oxidizing agents and ultraviolet filters; in a subsequent stage, an approved list for hair dyes will be prepared .

(1) COM(79)250

(2) OJL 262/169 of 27.9.76

TALSMANDENS GRUPPE  
SPRECHERGRUPPE  
SPOKESMAN'S GROUP  
GROUPE DU PORTE-PAROLE  
GRUPPO DEL PORTAVOCE  
BUREAU VAN DE WOORDVOERDER

**INFORMATION  
INFORMATISCHE AUFZEICHNUNG  
INFORMATION MEMO**

**NOTE D'INFORMATION  
NOTA D'INFORMAZIONE  
TER DOCUMENTIE**

Bruxelles, mai 1979

PRODUITS COSMETIQUES; MODIFICATION PROPOSEE CONCERNANT LA DIRECTIVE DE 1976  
VISANT LE RAPPROCHEMENT DES LEGISLATIONS DES ETATS MEMBRES (1)

La Commission vient d'approuver et transmettre au Conseil une proposition qui vise la première modification et la mise à jour de la directive 76/768 CEE concernant le rapprochement des législations des Etats membres relatives aux produits cosmétiques.

Cette directive avait pour objet la détermination au niveau communautaire des règles qui doivent être observés en ce qui concerne la composition, l'étiquetage et l'emballage des produits cosmétiques.(2)

Modifications proposées

La proposition qui vient d'être transmise au Conseil a pour but

1. d'arrêter une liste de substances admises comme agents conservateurs;
2. de se conformer à l'article 5 de la directive de 1976, qui impose, à l'expiration d'un délai de trois ans, un réexamen de l'annexe IV, c'est-à-dire des substances et colorants qui ne sont admis que provisoirement dans la fabrication des produits cosmétiques;
3. de corriger certaines erreurs qui se sont glissées dans le texte de la directive de 1976;
4. de préciser certaines dispositions de cette directive qui avaient donné lieu à quelques difficultés lors de la transposition de la directive dans les législations nationales.

Les deux premiers points représentent la partie la plus importante de la proposition. Ils constituent une première étape en vue de l'élaboration prévue par la directive de 1976 de listes positives, c'est-à-dire de listes de substances qui, sur base de recherches scientifiques et techniques, pourront uniquement être utilisées dans la fabrication des produits cosmétiques.

La proposition contient donc un projet de liste positive pour les agents conservateurs. Dans une deuxième étape, des listes positives seront établies pour les agents anti-oxydants et les filtres ultra-violetts et dans une étape ultérieure pour les teintures capillaires.

---

(1) COM(79)250

(2) J.O. N° L 262/169 du 27 septembre 1976